



# The London Gazette.

Published by Authority.

FRIDAY, OCTOBER 31, 1879.

*Foreign Office, October 30, 1879.*

**D**ECLARATION between the British and French Governments prolonging the duration of the existing Treaties of Commerce and Navigation between Great Britain and France.

Signed at Paris, October 10, 1879.

THE Government of Her Britannic Majesty and the Government of the French Republic, foreseeing the case in which the commercial and maritime relations between Great Britain and France should not have been settled by fresh arrangements before the 31st December, 1879, the period at which the existing Commercial Treaties and Conventions are to expire, and wishing to secure for the manufacturers and merchants of both countries a sufficient delay to conclude the operations in course of execution,—

Have agreed to prolong, for a period of six months before their definitive termination, the Conventional Acts in force between Great Britain and France.

Considering, besides, that, according to the terms of the Law passed in France on the 4th August last, which confers on the Government of the Republic the power of prolonging the Commercial Treaties and Conventions, the duration of their prolongation cannot exceed six months from the promulgation of the new General Customs Tariff submitted to the approbation of the French Chambers,—

The High Contracting Parties agree that the stipulated delay of six months shall commence from the day either anterior or posterior to the 1st January, 1880, on which the new General Customs Tariff shall have been promulgated.

The benefit of the prolongation shall apply to the Conventional Acts enumerated hereafter, that is to say:—

1. Treaty of Commerce of the 23rd January, 1860.
2. Additional Article of the 25th February, 1860.
3. Second Additional Article of the 27th June, 1860.
4. First Supplementary Convention of the 12th October, 1860.
5. Second Supplementary Convention of the 16th November, 1860.
6. Treaty of Commerce and Navigation of the 23rd July, 1873.
7. Supplementary Convention of the 24th January, 1874.
8. Declaration of the 24th January, 1874.

In witness whereof, the Undersigned, acting in the name of their respective Governments, have

LE Gouvernement de Sa Majesté Britannique et le Gouvernement de la République Française, prévoyant le cas où les relations commerciales et maritimes entre la Grande Bretagne et la France n'auraient pas été réglées par de nouveaux arrangements avant le 31 Décembre, 1879, époque à laquelle les Traités et Conventions de Commerce actuellement existants doivent prendre fin, et désirant assurer aux industriels et aux négociants des deux pays un délai suffisant pour terminer les opérations en cours d'exécution,—

Sont convenus de proroger, pour une période de six mois avant leur cessation définitive, les Actes Conventionnels en vigueur entre la Grande Bretagne et la France.

Considérant, d'ailleurs, qu'aux termes de la Loi votée en France le 4 Août dernier, qui confère au Gouvernement de la République la faculté de proroger les Traités et Conventions de Commerce, la durée de cette prorogation ne pourra excéder six mois à partir de la promulgation du nouveau Tarif Général des Douanes soumis à l'approbation des Chambres Françaises,—

Les Hautes Parties Contractantes conviennent que le délai stipulé de six mois courra à partir du jour soit antérieur soit postérieur au 1er Janvier, 1880, où le nouveau Tarif Général des Douanes de France aura été promulgué.

Le bénéfice de la prorogation s'appliquera aux Actes Conventionnels énumérés ci-après, savoir:—

1. Traité de Commerce du 23 Janvier, 1860.
2. Article Additionnel du 25 Février, 1860.
3. Second Article Additionnel du 27 Juin, 1860.
4. Première Convention Supplémentaire du 12 Octobre, 1860.
5. Seconde Convention Supplémentaire du 16 Novembre, 1860.
6. Traité de Commerce et de Navigation du 23 Juillet, 1873.
7. Convention Supplémentaire du 24 Janvier, 1874.
8. Déclaration du 24 Janvier, 1874.

En foi de quoi, les Soussignés, agissant au nom de leurs Gouvernements respectifs, ont dressé la